
Kredsbestyrelsen (Kredsbestyrelsesmøde)

04-03-2024 09:00 - 12:00

DSR Kreds Hovedstaden

Information:Tidsplan:
Kl. 08:30 Mulighed for kaffe/the og lettere morgenbrød
Kl. 09:00 Velkomst, godkendelse af dagsorden og introduktion af ny kredsformand
Kl. 09:20 Valg af ny kredsnæstforperson
Kl. 09:40 PAUSE
Kl. 09:50 Offentliggørelse af valgresultat
Kl. 10:00 Suppleringsvalg til kredsbestyrelsen
Kl. 10:15 Kongresforberedelse og forslag til Kongres 2024
Kl. 10:45 Godkendelse af Årsrapport (regnskab)
Kl. 11:15 Politisk orientering
Kl. 11:30 Tilbagemelding fra seneste HB-møder samt drøftelse af udvalgte punkter på
kommende HB-dagsorden
Kl. 11:57 Gensidig orientering og tak for i dag
kl. 12:00 FROKOST



Indhold
Referat 1



Referat

Punkt 1: Velkomst ved kredsformand Christian Kummerfeldt

Velkomst v. Christian Kummerfeldt. Vi er 35 tilstede

Punkt 2: Godkendelse af dagsorden

Ikke yderligere behov for andre emner fra HB.

Ingen yderligere punkter til dagsorden.

Dagsorden er godkendt.

Punkt 3: Velkommen til ny kredsformand

Christian byder velkommen og ser ind i fremtiden. Ytringsfrihed, medlemsmobilisering
og tydelig politik er bl.a. en del af dette.

Punkt 4: Konstituering af kredsnæstforperson

Der er 4 afbud og Kredsen har modtaget 4 fuldmagter. 35 KB-medlemmer er tilstede. De
spørgsmål KB stiller, skal stilles begge kandidater.

Kort valgtale fra Ditte og Ken. Tak til begge kandidater.

Ditte Hammer vinder.

Punkt 5: Suppleringsvalg til kredsbestyrelsen

Af de 14 suppleanter der var til rådighed i denne valgperiode, er der ikke længere
suppleanter til vores Kredsbestyrelse. Der er følgende kommentarer fra KB til emnet:

• Vores 2 HB-medlemmer skal bede HB om at lave en anderledes aftale til
fremtidige udfordringer af denne karakter, når nu også andre Kredse står i samme
situation; med ikke at have suppleanter til at supplere ind i KB.
• Svært at lave suppleringsvalg pga. omkostningen hermed, men vi mister i Kreds
Hovedstaden indflydelse i Kongressen. Stort dilemma.
• Svært at skulle vælge pga. den demokratiske tænkning. Hvad er demokratisk
forsvarligt?
• Det er en meget lang periode at sidde med færre KB-medlemmer. Så vi skal
supplere os.
• Vi skal blive dygtigere sammen til at gøre KB-arbejdet til et prioriteret og vigtigt
arbejde. Det ville kunne give energi, så vi måske ikke igen, kommer til at stå i
samme situation.
• Vi kan ikke forsvare at bruge så mange økonomiske midler på et valg; pga. vores
økonomiske situation..
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• Rå magt i Kongressen er vigtig og formentlig vil der være flere KB-medlemmer i
kredsen, der stopper i indeværende valgperiode.

Under mødet går det op for flere, at vi i henhold til reglerne ikke kan anvende et
suppleringsvalg nu, til at få os en længere suppleringsliste; end de 2 suppleanter vi
mangler lige nu. Disse regler skal ændres på Kongressen. Med denne klargøring
anbefaler KB at Kredsens 2 HB-medlemmer tager problematikken med i HB. Forslag om
at udsætte dette dagsordenpunkt og dermed beslutningen, indtil stillingtagen i HB.

CK: HB-medlemmerne kan tage det med i HB om tidligst 1 måned. Derfor er vi i dag nødt
til at stemme som planlagt, så vi kender KB´s holdning til udmøntning; efter punktet har
været på HB.

Vi stemmer om at afholde suppleringsvalg.

• 10 stemmer for et suppleringsvalg
• 3 stemmer hverken for eller i mod
• flertal for at vi ikke afholder suppleringsvalg.

Konklusion: Vi afholder ikke suppleringsvalg

Punkt 6: Kongresforberedelse og forslag til DSR kongres 2024

Forslag 1: Interne valg til fuldtidspolitiske poster til DSR

Mønster motiverer forslaget.

Flere meningstilkendegivelser.

CBU tilføjer at det er vigtigt, at mistillid står skarpt i forslaget.

Afstemning: Overvejende flertal. Kredsbestyrelsen stiller forslaget med en finpudsning.

Forslag 2: Nedsættelse af arbejdsgruppe til at belyse aspekter ved
rådighedsvagter

Ida ikke til stede. Mønster motiverer forslaget.

Charlotte: Forslag om uddybning. Flere afdelinger har rådighedsvagter.

Diana: Rette til ift. hvad er det vi skal undersøge. Hvad er formålet. Kigge ned i EU. Ikke
flere grupper der dyrker særinteresser.

Kristina F.: Opmærksomhed på at rådighedsvagter. Kun kald på de effektive timer. Kan
give minustimer.

Afstemning: Overvejende flertal. Kredsbestyrelsen stiller forslaget med finpudsning.

Mønster tager kontakten til Ida for en tilretning

Forslag 3: Dansk Sygeplejeråd, en aktiv deltager i et bæredygtigt samfund og
omstillingen på arbejdspladsen

Nanna motiverer forslaget. Spejlet i et forslag som blev vedtaget på Danmarks
Lærerforenings Kongres.
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Afstemning: Kredsbestyrelsen stiller forslaget med finpudsning.

Deadline for at indsende de tilrettede forslag til kredsen er senest onsdag den 13. marts.
Forslagene sendes til Rikke Kjærgaard (rk@dsr.dk)

Punkt 7: Godkendelse af Årsrapport 2023 (regnskab)

Kredschef Luisa Gorgone orienterer. Underskud på 288.000 kr. Mistet rådighedsbeløb
svarende til 1,1 mil. kr. i Kreds Hovedstaden. Afskediget en faglig konsulent i 2023.

Tidligere har kredsen afholdt Fagdag med 3-400 deltagere. Nu ændret koncept til
"Fagligt Forår", hvor vi nu har ramt 700 medlemmer på afholdte aktiviteter. Kredsen er
nået ud til ca. 2.000 medlemmer samlet på alle sundhedsaktiviteter, bl.a. ved afholdelse
af virtuelle møder. Mange udgifter til oplægsholdere. Vi skal have fundet balance i hele
DSR for dette, da medlemmer fra øvrige kredse også deltager på virtuelle møder.

Mindre udbetalt honorar til frikøbte politikere er henlagt til Garantifonden.

2023 har været et omstillingsår. Arbejde med én fælles indgang til DSR. Det har gjort
noget godt for både kredsen og HB at vi har tænkt anderledes.

Katrine: Faglige selskaber modtager penge fra DSR-c. De bør være mere
medlemsrekrutterende.

Ken: Tænke Faglige selskaber ind i lokale arrangementer.

Diana: God løsning at KB har nedsat et Økonomiudvalg.

KB takker for kontorets indsats og resultatet i Årsrapporten.

Konklusion: KB godkendte Årsrapport 2023.

Punkt 8: Politisk orientering

Punkt udgår, grundet tidspres.

Punkt 9: Tilbagemelding fra seneste HB-møder samt drøftelse af
udvalgte punkter på kommende HB-dagsorden

Tilbagemelding fra seneste HB-møder:

Kredsformand: Mange ekstraordinære HB-møder i sidste tid, grundet OK24. OK, inkl. 3-
part, er meget kompleks. Tak til KB for at tage tid til - og med en god tone, at gå ind i
debatter på FB mv.

Input til HB møde marts:

Kredsformand orienterer:

Efter Kristina Robins er der en ledig post i HB-økonomiudvalget. CBU stiller op til posten.

Evaluering af valg til 2. næstforperson: Belyst meget godt i bilag. Mange blanke
stemmer, svarende til 3,5 % af de afgivne stemmer.
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Evaluering af FTR-seminar: OK evaluering. Godt hvis det er hele PL som fremover
inviteres til seminaret og ikke kun HB-medlemmer.

Kongressen i maj: Plan lagt ud. Planen er fyldt. Ønske om mere tid til debat af
kongresforslag.

Valg til Sygeplejeetisk Råd: Burde have været drøftet i KB inden fremlæggelse i HB.

Arbejdsgruppe om DSR's nye struktur: IMS ønsker at deltage.

1. kredsnæstforkvinde orienterer:

Professionsstrategi: Behov for øget involvering ift. målgruppe og nuværende strategi.
Overvejelser i arbejdsgruppen. Mere et holdningspapir end en strategi.
Uddannelsespapir er mere en strategi. Arbejde på at få det sammenkørt.

Punkt 10: Gensidig orientering / eventuelt

Samværsværdier: Indledning bør ændres.

IMS: Undring om hvad næste skridt er. Afsætning ved krænkelse?
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